
  
 
Soest, 6 juni 2022 
Onderwerp: artikel 46 vragen betreffende problematiek netcongestie 
 
Geacht college, 
 
Het elektriciteitsnetwerk in Soest is vol, zo stelt regionale netbeheerder Stedin. Daarom kunnen 
Soester ondernemers hun duurzaam opgewekte elektriciteit niet terug leveren.  
Op 5 mei hebben Soester bedrijven via BMO Soest het college en de raad aandacht gevraagd voor dit 
probleem van netcongestie1.  
Stedin geeft aan dat het toekennen van transportcapaciteit voor aansluitingen van grootverbruikers 
(>3*80A) onmogelijk is. Onder andere vanwege de krapte op het landelijke netwerk van TenneT2. Een 
oplossing hiervoor is op korte termijn niet voorzien, in 2021 is TenneT wel een onderzoek gestart 
naar de mogelijkheden van congestiemanagement3. 
 
De fracties van GroenLinks en D66 hebben de volgende vragen aan het college: 
 

1. Bent u bekend met de problematiek van netcongestie in Soest en Soesterberg? 
2. Bent u bekend met de problemen die dit voor grootverbruikers en -opwekkers in Soest 

veroorzaakt? 
3. In het investeringsplan 2022 van Stedin is op korte termijn geen uitbreiding van de capaciteit 

van netwerk in Soest voorzien4. Eind 2021 heeft Stedin dit plan ter consultatie openbaar 
gemaakt.  
Heeft de gemeente daar een zienswijze op ingediend? Zo ja, hoe luidde die zienswijze en zo 
nee, waarom niet?  

4. Is het college bereid om op korte termijn met Stedin en TenneT in gesprek te gaan over de 
geconstateerde problematiek en de mogelijke oplossingen? 

5. In het Programma Energietransitie worden particulieren en bedrijven opgeroepen zoveel 
mogelijk schone energie op te wekken door middel van zon op dak.  
Bent u het met ons eens dat bovengenoemde problematiek het behalen van de Soester 
klimaatdoelstellingen – zoals CO2 neutraal in 2050- nog meer vertraging oploopt? 

6. Inmiddels investeren al veel Soester bedrijven in zon op dak. Een ontwikkeling die gemeente 
Soest door middel van het Programma Energietransitie actief stimuleert. Bedrijven die 
overwegen om te investeren in zon op dak zullen daar nu wellicht minder positief tegenover 
staan. 
Hoe informeert de gemeente de betrokken ondernemers over het probleem van netcongestie, 

 
1 Zie brief BMO Soest 5 mei 
2 Zie ook: https://www.stedin.net/zakelijk/energietransitie/flexibel-energiesysteem/beschikbare-
netcapaciteit/capaciteit-van-het-elektriciteitsnet 
3 https://www.tennet.eu/nl/tinyurl-storage/nieuws/tennet-verwacht-structureel-congestie-zoals-bedoeld-in-
artikel-95-van-de-netcode-elektriciteit-in-2/ 
4 https://www.stedin.net/over-stedin/jaarverslagen-en-publicaties/investeringsplan 



mogelijke oplossingen bij Steden/TenneT en alternatieve oplossingen (zoals 
opslagmogelijkheden voor duurzaam opgewekte elektriciteit)? 

7. Hoe gaat denkt het college te voorkomen dat bedrijven stoppen met investeren in zon op dak 
door deze problematiek? 

8. Netcongestie en overbelasting bij terug levering is een landelijk probleem. 
Welke ondersteuning krijgt de gemeente Soest van Provincie en/of de Rijksoverheid bij de 
oplossing ervan?  

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Elske Ter Beek-Suijkerbuijk 
Tineke Flinterman  
 
 




